

第五届世界中医药教育大会 第一轮通知

主办：世界中医药学会联合会

承办：世界中医药学会联合会教育指导委员会

中国·天津中医药大学

尊敬的专家：

随着人们健康观念和医学模式的转变，推进世界卫生组织（WHO）“人人享有健康”的千年目标，实现健康促进的观念日益深入人心，世界中医药教育迎来广阔的发展前景。

由世界中医药学会联合会主办，世界中医药学会联合会教育指导委员会和中国·天津中医药大学承办的“第五届世界中医药教育大会”将于2018年9月15日（周六）至2018年9月17日（周一）在中国天津召开，会议将围绕“传承创新 合作发展”主题，与各国（地区）中医药界的专家、学者将欢聚一堂，交流中医药教育领域相关研究成果，共谋中医药教育发展大计。

会议将在中国·天津中医药大学新校区团泊湖畔举办，同期还将举行世界中医药学会联合会教育指导委员会换届会议、“一带一路”中医师资培训基地揭牌、全球中医药远程教育中心启动仪式和天津中医药大学建校60周年庆典等系列活动。

期待您拨冗光临。

2018年1月

第五届世界中医药教育大会

会议安排

- 9月15日, 9:00-12:00 会议报到
- 9月15日, 13:30-14:00 参观远程教育中心(“一带一路”师资培训基地)
- 9月15日, 14:00-17:30 世界中医药学会联合会教育指导委员会换届会议暨
世界中医药学会联合会教育指导委员会第三届理事会
第一次会议
- 9月16日, 9:15-9:30 “一带一路”师资培训基地揭牌仪式
- 9月16日, 9:30-12:00 第五届世界中医药教育大会开幕式
- 9月16日, 13:30-17:30 第五届世界中医药教育大会学术研讨会分会场:
1、传统医药国际学术交流研讨会;
2、中日韩药典会议;
3、国际康复学术研讨会;
4、一带一路中医药大学联盟会议;
5、校友代表座谈会等。
- 9月17日, 9:30-17:30 参观考察

征文：

“第五届世界中医药教育大会”：

“第五届世界中医药教育大会”鼓励参会嘉宾投稿，共同探讨中医药教育发展过程中出现的新问题、新思想，征文内容可参考以下领域：

- 1、 中医药教育标准化
- 2、 中医药教育模式（传承和创新）
- 3、 医疗需求与中医药教育
- 4、 中医药教育与文化
- 5、 中医药教育与科技创新
- 6、 中医学专业认证
- 7、 中医药理论与临床
- 8、 针灸理论与临床
- 9、 传统医学与康复

论文格式：

- 1、论文一律采用 Microsoft Word 文档格式，正文（含参考文献）字数在 4000 字以内，中英文均可。
- 2、文章均须中文和英文摘要，200 字左右，中、英文关键词置于相应文摘下方，中英文关键词保持一致；作者姓名、单位信息全部列出。
- 3、参考文献以近 5 年文献为主，如果作者 3 名以上，只列前 3 名，后加“，等.”，中英文文献格式相同，请参考以下文献格式：xxx,xxx(作者).xxxxxx(标题).xxx(期刊名),x(年);x(x):x-x

投稿须知：

- 1、论文请注明“第五届世界中医药教育大会论文”，截止日期为 2018 年 6 月 30 日，逾期不再受理；
- 2、论文将收录于《第五届世界中医药教育大会论文集》；
- 3、论文通过电邮附件发至：tcmforum2018@126.com

附：申请表

申请表

| | | | | | |
|-------------------------|--|----|----------------------------|--|----|
| 姓名 | 中文 | | | 性别 <input type="checkbox"/> 男 <input type="checkbox"/> 女 | 照片 |
| | 英文 | | | | |
| 国籍 | | 职务 | | 职称 | |
| 工作单位 | | | | | |
| 通讯地址 | | | | | |
| 邮编 | | | | | |
| 电话 | | 传真 | | | |
| E-mail | | | | | |
| 会务费（含注册、资料、证书、餐费、市内交通费） | <input type="checkbox"/> 2018年5月30日前注册 | | 1,000元人民币/人 | | |
| | <input type="checkbox"/> 2018年5月30日后注册 | | 1500元人民币/人 | | |
| 是否投稿 | <input type="checkbox"/> 是 | | <input type="checkbox"/> 否 | | |

备注：请于**2018年4月30日**前填写申请表并发送至以下邮箱：tcforum2018@126.com

The Fifth World Education Congress of Chinese Medicine The First Notice

Organized by: World Federation of Chinese Medicine Societies (WFCMS)

Hosted by: Educational Instruction Committee of WFCMS

China • Tianjin University of Traditional Chinese Medicine

Dear our honorable experts:

With the changes of people's view regarding their own health and development of the concept of medicine, World Health Organization (WHO) proposed the millennium development goal of "the enjoyment of health for all people without discrimination" to impress the general public with the idea of health promotion. It is under this circumstance that the global education of Chinese medicine embraces a promising future.

Organized by the World Federation of Chinese Medicine Societies (WFCMS), and hosted by the Educational Instruction Committee (EIC) of WFCMS and Tianjin University of Traditional Chinese Medicine (TUTCM), the Fifth World Education Congress of Chinese Medicine will be held from Saturday 15th September 2018 to Monday 17th September 2018 in Tianjin, China. The conference will focus on the theme of "Inheritance and Innovation, Cooperation and Development" which will serve as a platform for experts and scholars worldwide to exchange and share the experience in Chinese medical education.

The conference will take place in the new campus of TUTCM located besides Tuanbo Lake. Meanwhile, many activities will be organized, such as the Election Meeting for the Second Council of the EIC-WFCMS, the Unveiling Ceremony of the "Belt and Road" TCM Teacher's Training Base, the Launching of the Global TCM Center for Distant Education and the celebrations of the 60th Anniversary of TUTCM.

We look forward to your presence.

Sincerely yours,

Educational Instruction Committee of the World Federation of Chinese Medicine Societies
China • Tianjin University of Traditional Chinese Medicine

The Fifth World Education Congress of Chinese Medicine

Congress Schedule

- September 15th, 9:00-12:00 Registration
- September 15th, 13:30-14:00 Visit the Distance Education Center (the “Belt and Road” Teachers Training Base);
- September 15th, 14:00-17:30 The Election Meeting for the Second Council and the First Meeting of the Third Council of the EIC-WFCMS;
- September 16th, 9:15-9:30 The Unveiling Ceremony of the “Belt and Road” TCM Teacher’s Training Base;
- September 16th, 9:30-12:00 The Opening Ceremony of the Fifth World Education Congress of Chinese Medicine;
- September 16th, 13:30-17:30 Parallel Sessions:
1. International Symposium on Traditional Medicine;
2. China-Japan-Korea Pharmacopoeia Seminar;
3. International Forum on Rehabilitation;
4. The “Belt and Road” TCM University Alliance Seminar
5. The Alumni Representatives Forum
- September 17th, 9:30-17:30: Visits and study tours

CALL FOR ACADEMIC PAPERS

Topics:

1. Standardization of Chinese Medicine Education
2. The Mode of Chinese Medicine Education (Inheritance and Innovation)
3. Medical Needs and Chinese Medicine Education
4. International Education and Culture of Chinese Medicine
5. Chinese Medicine Education, Scientific and Technological Innovation
6. Programmatic Accreditation of Chinese Medicine
7. Theory and Clinical Practice of Chinese Medicine
8. Theory and Clinical Practice of Acupuncture and Moxibustion
9. Traditional Medicine and Rehabilitation

Submission Details:

1. Paper submitted shall be in the form of Microsoft Word document which can be written in either Chinese or English and maximum length of each paper (including references) is 4,000 words.
2. Abstracts in both Chinese and English around 200 words is required for submission. Keywords shall be listed below the abstract. Please indicate the name and correspondence details of the author.
3. The references shall be within five years. All co-authors shall be listed if there are no more than three co-authors in the paper. Please refer to the reference format as follows:
Pandikumara P., Chellappandiana M., Mutheeswarana S., et al. Consensus of local knowledge on medicinal plants among traditional healers in Mayiladumparai block of Theni District, Tamil Nadu, India, *Journal of Ethnopharmacology*, 2011;134 (2):354-362

Submission Requirements:

1. Please specify the message of “Papers for the Fifth World Education Congress of Chinese Medicine”. The deadline for the submission of papers is June 30, 2018.
2. The papers will be included in the “Conference Proceedings of the Fifth World Education Congress of Chinese Medicine”.
3. Please send your papers to the following e-mail address: tcmforum2018@126.com

Enclosed with: Application Form

Application Form

| | | | | | |
|--|---|---------------|-----------------------------|---|-------|
| Name | Chinese | | | Sex <input type="checkbox"/> Male <input type="checkbox"/> Female | Photo |
| | English | | | | |
| Nationality | | Working Title | | Academic Title | |
| Work Unit | | | | | |
| Postage Address | | | | | |
| Post Code | | | | | |
| Tel | | | Fax | | |
| E-mail | | | | | |
| Congress affairs fee (covering costs of registration, materials, certificate, food and local transportation) | <input type="checkbox"/> Register before 30 th May 2018, 1,000 RMB/person <input type="checkbox"/> Register after 30 th May 2018, 1,500 RMB/person | | | | |
| Paper Submitting | <input type="checkbox"/> Yes | | <input type="checkbox"/> No | | |

Note: please reply this application form to the following e-mail address by **30th April 2018**:
 tcmforum2018@126.com